

**Public Service Center Building**  
240 N. Stone Ave., 1<sup>st</sup> Floor  
Tucson, AZ 85701

**Doc. Recording:** (520) 724-4350  
**Voter Registration:** (520) 724-4330



GABRIELLA CÁZARES-KELLY, Recorder

**Mailing Address:**  
PO Box 3145  
Tucson, AZ 85702-3145  
**Social:** @PimaRecorder  
**Web:** recorder.pima.gov

DATE: April 21, 2021  
CONTACT: Maria Johnson  
MEDIA INQUIRIES to (520) 724-4337, or  
[maria.johnson@recorder.pima.gov](mailto:maria.johnson@recorder.pima.gov)

**FOR IMMEDIATE RELEASE**  
*Versión en español abajo*

## Pima County Recorder Urges Governor Ducey to Veto Senate Bill 1485

**Tucson, AZ** - Yesterday, the Arizona House of Representatives approved Senate Bill 1485 along party lines. The legislation, which comes immediately following an election in which record numbers of Arizonans voted securely by mail, will reduce the number of Arizonans registered on the Permanent Early Voting List (PEVL). The bill achieves this by requiring that local elections officials systematically remove certain voters from a program allowing a voter to opt in to receive ballots in the mail. Yesterday's passage paves the way for the Governor's expected signature this week. Pima County Recorder Gabriella Cázares-Kelly opposes SB1485 because the PEVL has been proven to be safe, secure, and a critical tool for marginalized communities to exercise their right to vote.

PEVL in 2020 was wildly popular. For example, the Pima County Recorder's Office mailed 544,810 ballots to voters at their homes for the 2020 General Election. 87.5% of those voters returned their ballot by mail – the highest return rate in Pima County history. Neither the courts nor multiple election audits have found credible reports of fraud.

Cázares-Kelly issued this statement in response to yesterday's vote:

"SB1485 is particularly harmful to tribal members and rural voters who experience challenges getting registered to vote and who are often last in priority for receiving voter outreach. Additionally, tribal and rural voters lack reliable internet, have to travel long distances to polling locations, and regularly use non-standard physical addresses that do not interact well with our database records."

It is important that we acknowledge the message that Black, Indigenous, and People of Color are overwhelmingly receiving from Arizona's elected officials. The approval of SB1485 took place during the same hour that Governor Ducey announced additional militarization of communities of color along our border and as we waited for the conviction of George Floyd's murderer.

It is clear that voting by mail works, it is secure, and it ensures that all voters have equitable access to the ballot box. To change the law after a historic turnout can only be seen as a hostile anti-voter tactic meant to confuse voters.

For all these reasons, I urge Governor Ducey to veto SB1485 and by doing so acknowledge the negative impact this legislation will have on voters of color."

**Public Service Center Building**  
240 N. Stone Ave., 1<sup>st</sup> Floor  
Tucson, AZ 85701

**Doc. Recording:** (520) 724-4350  
**Voter Registration:** (520) 724-4330



**Mailing Address:**  
PO Box 3145  
Tucson, AZ 85702-3145  
**Social:** @PimaRecorder  
**Web:** recorder.pima.gov

GABRIELLA CÁZARES-KELLY, Recorder

## La Registradora Del Condado de Pima Le Urge Al Gobernador Ducey A Vetar El Proyecto De Ley Del Senado 1485

**Tucson, AZ** - Ayer, la Cámara de Representantes de Arizona aprobó el Proyecto de Ley 1485 del Senado en línea con las líneas del partido. La legislación, que llegó inmediatamente después de una elección en la cual el número récord de Arizonenses votaron de forma segura por correo, reducirá el número de Arizonenses registrados en la Lista Permanente de Votación Anticipada (PEVL). El proyecto de ley logra esto al exigir que los funcionarios electorales locales eliminen sistemáticamente a ciertos votantes de un programa que permite al elector optar por recibir boletas por correo. El paso de ayer allana el camino para la esperada firma del Gobernador esta semana. La registradora del condado de Pima Gabriella Cázares-Kelly se opone al 1485 porque se ha demostrado que el PEVL es seguro, sano y una herramienta crítica para que las comunidades marginadas ejerzan su derecho a votar.

PEVL en 2020 fue muy popular. Por ejemplo, la Oficina del Registrador del Condado de Pima envió por correo 544,810 boletas a los votantes en sus hogares. El 87.5% de estos votantes devolvieron su boleta por correo, la tasa de retorno fue la más alta en la historia del condado de Pima. Ni los tribunales, ni las múltiples auditorías electorales, encontraron informes creíbles de fraude.

Cázares-Kelly emitió esta declaración en respuesta a la votación de ayer:

"SB 1485 es particularmente dañina para los miembros tribales y los votantes rurales que experimentan desafíos para registrarse para votar y que a menudo son los últimos en prioridad para recibir el alcance de los votantes. Además, los votantes tribales y rurales carecen de internet confiable, tienen que viajar largas distancias a los lugares de votación y usar regularmente direcciones físicas no estándar que no interactúan bien con nuestros métodos de mantenimiento de registros de bases de datos.

Es importante que reconozcamos el mensaje que las personas Afro Americanos, indígenas y personas de pueblos las personas de color están recibiendo abrumadoramente de funcionarios electos de Arizona. La aprobación de SB1485 tuvo lugar durante la misma hora en que el gobernador Ducey anunció una militarización adicional de comunidades de color a lo largo de la frontera y mientras esperábamos la condena del asesino de George Floyd.

Está claro que votar por correo funciona, es seguro y garantiza que todos los votantes tengan acceso equitativo a las urnas. Cambiar la ley después de una participación histórica sólo se puede ver como una táctica anti-votante, hostil, destinada a confundir a los votantes.

Por todas estas razones, le urge al gobernador Ducey que vete este proyecto de ley y al hacerlo reconozca el impacto negativo que esta legislación tendrá en los votantes de color."